

PARLIMEN MALAYSIA
PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN LIANG TECK MENG [SIMPANG RENGGAM]
TARIKH : 1 APRIL 2014 (SELASA)
SOALAN : Tuan Liang Teck Meng minta MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI menyatakan apakah pendekatan yang diambil oleh Kementerian bagi memastikan pengeluaran makanan negara tidak terjejas akibat daripada bencana atau serangan penyakit.

JAWAPAN OLEH : YB. MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI

Tuan Yang Dipertua,

Kementerian memastikan pengeluaran makanan negara tidak terjejas akibat bencana atau serangan penyakit, dengan menggunakan beberapa pendekatan seperti berikut:

- i) Menggunakan varieti tanaman bertempoh matang singkat dan mempunyai daya tahan kepada kemarau. Kementerian ini melalui MARDI sedang membangunkan 'Sistem Tanaman Padi Aerob' yang menggunakan hanya kira-kira 50% air berbanding dengan amalan keperluan air sekarang untuk padi sawah tanpa menjejaskan hasil.
- ii) Mempertingkatkan perkhidmatan veterinar bagi ternakan dan memantau penyakit ternakan terutamanya semasa musim panas di samping memastikan ketersediaan makanan untuk ternakan melalui konservasi *fodder* menggunakan rumput kering dan silaj.

- iii) Meningkatkan keupayaan pegangan air tanah (*soil water holding capacity*) dan bahan organik dalam tanah menggunakan kaedah pengurusan tanah yang cekap melalui proses pereputan sisa tanaman. Pengurusan pengairan secara efisien turut mengurangkan kehilangan air, memaksimumkan penggunaan air hujan dan air sungai untuk tujuan pengairan terutamanya semasa musim kemarau.
- iv) Meningkatkan penggunaan teknologi pengurusan perosak dan penyakit melalui pembangunan sistem amaran awal (*early warning system*) yang membolehkan perosak dan penyakit dikesan awal bagi mengelakkan ia merebak dan menjadi wabak.

Secara keseluruhan, Kementerian menggalakkan penggunaan Kaedah Amalan Pertanian Baik (APB) yang menekankan kepada sistem pengurusan sumber-sumber di dalam pengeluaran pertanian secara baik dan lestari juga diterapkan kepada para petani ke arah mencapai pertanian mampan.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DR. HAJI IZANI BIN HAJI HUSIN
[PENGKALAN CHEPA]**

TARIKH : 1 APRIL 2014

SOALAN :

Dr. Haji Izani bin Haji Husin [Pengkalan Chepa] minta **MENTERI KEMAJUAN LUAR BANDAR DAN WILAYAH** menyatakan punca kejatuhan harga getah dan apakah langkah-langkah Kementerian untuk memastikan harga getah kembali pada paras yang tinggi.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, purata harga getah asli telah mencapai paras tertinggi iaitu 1,348 sen sekilogram pada tahun 2011. Pada tahun tersebut, komoditi ini mencapai harga tertinggi 1,717 sen sekilogram pada 18 Februari 2011. Harga getah mula menunjukkan trend menurun akibat dari permintaan yang lembab di pasaran antarabangsa khususnya di negara-negara maju.

Namun begitu, kejatuhan harga yang dialami sejak bulan Februari 2011 adalah berpunca daripada ketidakseimbangan di antara kadar penawaran getah asli berbanding dengan kadar permintaan. Keadaan ini diburukkan lagi berikutan pertumbuhan ekonomi yang lembab di kalangan negara-negara pengguna getah asli utama dunia.

Harga getah dipengaruhi oleh beberapa faktor termasuk penawaran dan permintaan, kadar pertumbuhan ekonomi dunia khususnya negara-negara pengguna getah utama. Di samping itu, ia juga dipengaruhi oleh dasar kewangan di negara-negara pengimport utama seperti China, Eropah dan Jepun.

Kerajaan memahami kesan penurunan harga getah kepada ekonomi negara terutama kepada pekebun kecil. Sehubungan dengan itu, Kerajaan mengambil beberapa langkah bagi menstabilkan harga getah. Antara tindakan yang diambil oleh Kerajaan ialah dengan mewujudkan kerjasama di kalangan tiga buah negara pengeluar utama getah iaitu, Thailand, Indonesia dan Malaysia di bawah rangka *International*

Tripartite Rubber Council (ITRC). ITRC merupakan forum bagi membincangkan penstabilan pengeluaran getah untuk memberi impak kepada pengukuhan harga getah melalui langkah-langkah berikut:

- i. Pelaksanaan *Agreed Export Tonnage Scheme* (AETS) untuk mengawal eksport melalui penetapan kuota. Mekanisme ini telahpun dilaksanakan mulai 1 Oktober 2012 hingga 31 Mac 2013. Pada tempoh itu, ketiga-tiga negara tersebut secara kolektif telah menghadkan pengeksportan 300,000 tan getah asli; dan
- ii. Melaksanakan *Supply Management Scheme* (SMS) sebagai satu langkah jangka masa panjang untuk mengimbangi permintaan dan penawaran dunia bagi memastikan satu paras harga yang menguntungkan. Di bawah SMS ini, ketiga-tiga negara ITRC tersebut akan dapat mengawal bekalan getah asli dunia menerusi program tanam semula dan tanaman baharu getah secara terancang.

Kerajaan akan terus memantau pergerakan harga getah supaya harga di peringkat ladang (*farmgate*) menggambarkan keadaan pasaran sebenar. Dalam hubungan ini, Kerajaan menerusi pihak Kementerian dan Lembaga Getah Malaysia (LGM) juga sedang merangka strategi untuk meningkatkan keberkesanan rangkaian pasaran antara pengilang serta dengan pekebun kecil. Ini dilakukan dengan memendekkan rangkaian pasaran sedia ada bagi mengurangkan diskaun antara harga FOB (Free On Board) dengan harga di ladang yang lebih menguntungkan.

Sekian, terima kasih.

NO. SOALAN: 33

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' SRI LIOW TIONG LAI [BENTONG]

TARIKH : 1 APRIL 2014

RUJUKAN : 6582

SOALAN:

Dato' Sri Liow Tiong Lai [Bentong] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan adakah Kerajaan bercadang untuk memberikan status kewarganegaraan kepada orang bukan warganegara atau pemegang MyPR yang berusia lebih daripada 60 tahun dan mempunyai bukti bahawa mereka dilahirkan di negara kita dan akan terus menetap di Malaysia.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Kewarganegaraan Malaysia adalah suatu anugerah tertinggi yang dianugerahkan oleh Kerajaan Malaysia kepada individu yang berkelayakan. Bagi mereka yang berusia lebih daripada 60 tahun dan telah lama menetap di negara ini serta ingin mendapatkan kewarganegaraan Malaysia, mereka sendiri hendaklah memohon dan membuktikan bahawa mereka telah memenuhi semua syarat yang termaktub dalam Bahagian III Perlembagaan Persekutuan. Antara usaha yang diambil oleh Kerajaan untuk membantu golongan ini ialah dengan mengadakan Program *Outreach* iaitu program turun padang bagi mendekati pemohon yang merupakan salah satu kaedah terbaik untuk membolehkan golongan tersebut mengemukakan permohonan taraf kewarganegaraan Malaysia. Selain itu, permohonan kewarganegaraan yang mensyaratkan pemohon mempunyai pengetahuan asas Bahasa Melayu yang memadai atau mencukupi telah dipermudahkan iaitu mengecualikan ujian bertulis kepada mereka yang berumur lebih 60 tahun.